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We zeggen het maar even voor de zekerheid: printen is alleen toegestaan voor persoonlijk
gebruik. Het is niet supersympathiek om dit artikel te verspreiden -- sterker nog: het is
verboden. Gelukkig is het heel eenvoudig om anderen een Blendle-linkje te sturen.

17-04-2015

Kampioen dankzij dosis
importbranie
De PSV-selectie telt veel jongens uit de Randstad. Die
inbreng uit het westen heeft de ploeg sterker gemaakt.

DOOR BART VLIETSTRA

Een lekker buurtje is het niet, de wijk Slinge in Rotterdam-Zuid. De juwelier,

slijterij en snackbar waren de afgelopen maanden doelwit van gewapende

overvallen.

Voor PSV-speler Jetro Willems (21) is dat geen nieuws. Een jaar of tien

geleden holde hij een keer achter een bal aan. Hij hoorde schoten en zag hoe

een man overleed. Zijn moeder was in paniek en ging hem zoeken. 'Ik was al

thuis. Ik wil er verder niet over praten. Alleen dat Slinge een wijk is waar je

makkelijk de verkeerde kant op kan gaan', vertelde Willems onlangs.

Het kan ook goed uitpakken. Willems staat op het punt kampioen te

worden met PSV, de gemoedelijkste aller topclubs, zo'n honderd kilometer

verwijderd van de Randstad. Geestelijk nog veel verder trouwens. Bij

middenmoter FC Utrecht en laagvlieger ADO Den Haag is het onrustiger in

crisistijd dan bij PSV.

Dit seizoen is de verwestering van PSV zelfs opvallend te noemen. Acht van

de dertien Nederlandse selectiespelers groeiden op boven de Moerdijk. Zeven

zijn er basisspeler. Van één speler, de in Limburg opgegroeide Joshua Brenet,

kun je zeggen dat hij in Amsterdam het vak leerde.

PSV-aanvoerder Georginio Wijnaldum - opgegroeid in zowel Rotterdam-

Oost als -West - wijst op de vele pleintjes in de Randstad waar

straatvoetballers uit allerlei culturen elkaar dagelijks uitdagen. 'Pleintjes zijn

goud waard voor een voetballer. Door de kleine ruimte waarin je je moet

bewegen, word je technischer, je moet voor jezelf opkomen en je moet

winnen. Als je verliest, moet je toekijken en word je uitgelachen.'

Wijnaldum kreeg daarnaast onderricht bij twee van de beste opleidingen
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van het land, Sparta en Feyenoord: 'Bij Feyenoord werd heel specifiek

getraind. Dan weer een uur koppen, dan weer cross-ballen geven, dan weer

kappen en draaien. Superveel geleerd.'

Bij Sparta laten ze zich voorstaan op de didactische en disciplinaire

ondersteuning, zo vertelde de club een jaar geleden in de Volkskrant. Niet

onbelangrijk voor straatvoetballertjes die vaak 'in een minder

gestructureerde omgeving' opgroeien. Jetro Willems zat op kantoor bij

manager voetbalzaken Kevin Valkenburg zijn huiswerk te maken voordat hij

mocht gaan trainen. Het vergde 'een hoop inzet van iedereen om Willems, die

altijd vooraan stond bij opstootjes, stabiel te houden', aldus Valkenburg.

Op Memphis Depay, afkomstig uit een gebroken gezin, kreeg Sparta geen

vat. Hij sloeg door in de op de Rotterdamse straten aangeleerde assertiviteit.

PSV haalde hem naar Eindhoven, stopte hem in een gastgezin en koppelde

hem aan een lifecoach. Nu is hij 20 miljoen euro waard.

Depay is het perfecte voorbeeld van de twee werelden die bij PSV

samenkomen: Westerse branie vermengd met Brabantse nuchterheid, rust en

stabiliteit. Technisch directeur Marcel Brands: 'Wij hebben veel mensen in

dienst die niets met voetbal doen, maar alles met wat er daarbuiten op een

jonge jongen afkomt.'

Knokkertjes

Dat is vooral leuk met het oog op de toekomst, maar geen verklaring voor het

huidige succes. De overige Randstedelingen werden opgepikt toen ze al hun

debuut hadden gemaakt bij een andere profclub. Brands: 'Het is niet dat we

per se jongens uit het westen willen. Daar lopen simpelweg de meeste goede

voetballers rond.'

Voor een talent geldt: hoe meer concurrentie, hoe beter het wordt. 'Bij

Zeeburgia redden alleen de knokkertjes het', vertelt Mike Kolf die bij die

Amsterdamse amateurclub de jeugd traint en coördineert. Deed hij ook al

toen PSV'ers Luciano Narsingh, Adam Maher en Joshua Brenet er speelden. 'Er

staan bij ons altijd scouts van profclubs dus iedereen wil per se spelen. Doe je

het goed, dan zetten we je een lichting hoger en moet je maar zien dat je daar

opvalt.'

De trainingen zijn bikkelhard. 'Joshua kwam uit Limburg en kreeg op zijn

eerste training een tik op zijn enkel. Hij vroeg om een fysio. Ik floot niet eens.

Ik heb nooit een fluit bij me. De sterkste wint. Dat kweekt mentaliteit. Adam

en Luciano waren klein voor hun leeftijd. Denk jij dat ik ze in bescherming
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nam? Nee, ze moesten maar zorgen dat ze beter konden voetballen en sneller

waren dan die grote gasten.'

Kolf is trots dat zijn club hielp drie landskampioenen te ontwikkelen. Bij

Gaston Taument, jeugdtrainer van Feyenoord, overheerst pijn, als hij de door

hem geknede Wijnaldum, Jeffrey Bruma en Karim Rekik ziet voetballen in

PSV-tenue. 'Hoe goed was Feyenoord wel niet geweest als we die hadden

kunnen behouden?'

Bruma en Rekik belandden in Eindhoven nadat ze waren afgevallen bij de

Engelse topclubs, waarvoor ze Feyenoord al op jonge leeftijd hadden verlaten.

Taument: 'Dat deed minder pijn dan het vertrek van Wijnaldum, dat was al

een belangrijke Feyenoord 1-speler. Maar het ging slecht met de club. Gini

had van PSV met 10-0 op zijn kloten gekregen en Feyenoord kon zijn

transfersom goed gebruiken.'

Straatvoetbal sterft uit

Taument ziet geregeld scouts van niet-westerse clubs langs Zuid-Hollandse

velden. 'PSV, Vitesse, FC Twente. Ook die clubs zoeken toch naar winnaars.

Naar techniek. Naar fysieke kracht. Brutaliteit. Overlevingsdrang. Ik denk dat

je in Brabant beschermder opgroeit. Daar zijn ze wat liever.'

Brands bevestigt: 'Straatvoetbal sterft uit, in de provincie het hardst. Je

zoekt naar balans in je selectie.' Types als Luuk de Jong en Stijn Schaars, die

opgroeiden op trapveldjes in rustieke Gelderse plaatsjes, zijn bewust gehaald

voor het evenwicht. Daarnaast trok Brands enkele 'stabiele' buitenlandse

jongens aan. Het maakt PSV veelzijdig en compleet. 'Het mooie: er is hier echt

geen Randstadclubje. Depay gaat het meest met Isimat en Arias om,

buitenlanders.'

Jetro Willems, sinds zijn 16de spelend en wonend in Eindhoven, geniet er

vooral van 'dat bij PSV alles zo goed geregeld is', hij vindt de 'heel veel

bierdrinkende en 'boeren, boeren' roepende' PSV-fans 'echt grappig', maar

prijst zich gelukkig dat zijn familie in Slinge is blijven wonen. 'Ik ga er vaak

terug. Er wonen ook veel goede mensen. Ik had een Marokkaanse buurvrouw,

die paste op me als mijn ouders op Curaçao waren. Ze zei: Weet dat je altijd

nog een tweede familie hebt. Dat gevoel heb ik ook bij PSV.'


